
    AKTUALITY Z OBCE 1 / 2024 
 

Vážení sousedé, dovolte, abychom vám představili „odlehčenou“ verzi 

Velkoveského zpravodaje, černobílou a bez fotografií, kterou chceme vydávat každý měsíc 

v této podobě, abychom vám mohli přinášet čerstvější informace. Nejméně dvakrát do roka 

pak bude vycházet zpravodaj v barevné verzi i s fotografiemi, na který jste zvyklí.  

Petr Kovářík, starosta 

 

STAVBA CHODNÍKŮ HLAVNÍ A KORYCANSKÁ ZAČNE JIŽ V BŘEZNU 

Před koncem roku proběhla soutěž na výstavbu 

chodníků v ulicích Hlavní a Korycanská. 

Předpokládaná hodnota zakázky byla 

stanovena na 10,1 mil bez DPH a celkem se 

přihlásilo 9 uchazečů s rozpětím cen 6,89 až 

9,17 mil. Kč. Vítězem soutěže se stala 

společnost OK stavby s.r.o., která již pro obec 

prováděla dokončení komunikace Za Humny, a 

která provede výstavbu za cenu 6.969 243,-Kč 

bez DPH.  

Výstavba chodníků bude zahájena nejpozději 

na konci března a měla by být dokončena do 

konce října letošního roku.  Náklady na 

výstavbu budou z 85 % hrazeny z dotace   

poskytnuté Ministerstvem pro místní rozvoj 

v rámci Integrovaného operačního programu 

(IROP), číslo akce: IS ZED Z170201000767. 

Konečně tak bude zajištěna větší bezpečnost 

chodců na obou poměrně frekventovaných 

komunikacích.

 

PŘÍPRAVA VÝSTAVBY SVAZKOVÉ ŠKOLY „PODE VSÍ“ 

Naše obec má zabezpečení školní docházky 

řešeno smlouvou o školském obvodu s městem 

Odolena voda. Nicméně i tato škola se dostává 

na hranici využitelných kapacit, a při tempu 

nové výstavby v okolních obcích i samotné 

Vodolce, přestává kapacita stačit. Proto byl již 

v roce 2021 založen dobrovolný svazek obcí 

„Pode Vsí“, jehož účelem je výstavba nové, tzv. 

svazkové školy. Svazek tvoří celkem 6 obcí 

(Kozomín, město Odolena Voda, Panenské 

Břežany, Postřižín, Úžice a Veliká Ves), které 

mají ve svazku podíl podle počtu budoucích 

žáků. Naše obec má účast na podílu 14 %. Škola 

bude stát na pozemku ve vlastnictví svazku u 

bývalého viaduktu do cukrovaru. Plánovaná 

kapacita je 540 žáků a vzhled školy vzešel 

z výsledků architektonické soutěže, ukončené 

v loňském roce. V současné době probíhá 

příprava projektové dokumentace, avšak 

vzhledem k chybějícím financím bude její 

zhotovení rozděleno na několik fází. První fáze 

– dopracování studie – bude hrazena z rozpočtu 

svazku (tedy obcí) a pro naši obec činí cca 1,2 

milionu. Tímto chceme dát najevo ministerstvu 

školství, že obce sdružené ve svazku mají zájem 

poskytovat kvalitní školství, chtějí stavět novou 

školu a samy se k tomu přičiní. Tento příspěvek 

bude v případě poskytnutí dotací proplacen. 

Dále budeme jednat s Ministerstvem školství, 

tělovýchovy a mládeže o poskytnutí dotace na 

samotnou výstavbu školy. Další informace 

budou k dispozici z jara 2024. Věřím, že se 

projekt podaří dotáhnout do zdárného konce, i 

když asi ne tak rychle, jak jsme si všichni přáli.    

 



PROSTOR VEŘEJNÉHO PROSTRANSTVÍ U TOČNY AUTOBUSŮ 

Veřejný prostor u autobusové zastávky, 

pracovně nazván Točna, určitě není 

nejkrásnějším místem v obci. Mimo provoz 

autobusů do něj ústí dvě komunikace a 

z dopravního hlediska je v současném stavu i 

poměrně nebezpečný. Proto probíhají práce na 

studii a příslušné projektové dokumentaci, 

která tento prostor výrazně změní k lepšímu.  

Po přebudování se prostor výrazně zklidní a 

zezelená, zároveň bude bezpečnější pro 

chodce.  

Součástí projektu bude i dokončení povrchu 

ulice Za Humny, která bude zaústěna do ulice 

Hlavní.   

Budoucí podobu vám chceme představit na 

veřejné prezentaci za účasti autorů studie 

(architekti, dopravní inženýři, krajinář), kde 

bude prostor na dotazy a připomínky.  

Na projektovou dokumentaci jsme získali dotaci 

od Středočeského kraje ve výši 200 tisíc korun, 

tedy zhruba polovinu celkové částky za projekt. 

Realizační náklady odhadujeme předběžně na 

10 milionů korun, což znamená, že musíme 

využít příslušné dotační tituly.  

 

    

PARKOVÁNÍ U TOČNY A OBECNÍHO ÚŘADU 

V poslední době registrujeme problematické 

parkování autobusů i osobních automobilů 

v prostoru Točny i u obecního úřadu. Jelikož 

není možná smysluplná dohoda o 

(ne)parkování autobusů, hodlá obec ukončit 

smlouvu o ubytování řidičů a bohužel bude 

muset chaotické parkování v těchto místech 

regulovat.  

DALŠÍ KRÁTKÉ ZPRÁVY  

- Na konci loňského roku došlo k velkému úhynu ryb ve velkém rybníce v oblasti vyústění dešťové 

kanalizace. Dle zprávy České inspekce životního prostředí (ČIŽP) nešlo průkazně zjistit, zda 

původcem úhynu byla nějaká chemikálie v kanalizaci, ale na doporučení ČIŽP obec provedla 

pročištění celé větve dešťové kanalizace.  

 

- Obec se zapojila do měření emisí v ovzduší, prozatím je v provozu jedno čidlo instalované na 

budově OÚ, další dvě čidla budou ještě přidána. 

 

- Obec jedná s právním zástupcem nájemce hospody na smírném řešení současné situace a o dalším 

vývoji vás budeme dále informovat. 

 

- Na konci Slunečné ulice je nový kontejner KlokTex, kam můžete odkládat nepotřebné oblečení a 

obuv pro děti i dospělé. Pro optimální svoz je kontejner osazen monitorovacím čidlem, které hlídá 

kapacitu nádoby a optimalizuje frekvenci svozu.   

 

- Platby za popelnice jsou splatné nejpozději do 29. 2. 2024. Od 1. 3. nebudou popelnice bez platné 

známky vyváženy.      

 

- Zveme vás na zasedání zastupitelstva obce ve středu 14. 2. 2024 od 19:00 v zasedací místnosti 

OÚ. Aktuální program zasedání bude zveřejněn nejpozději 6. 2. 2024.  


